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Spørgsmål 
Er ministeren bekendt med, at danske rederier risikerer at miste 
markedsadgangen til det britiske cabotage-marked, såfremt Storbritannien 
og EU ikke formår at vedtage en handelsaftale, som muliggør gensidig 
cabotage-adgang, og hvad er ministerens holdning til, at cabotage-adgang 
for europæiske rederier slet ikke er en del af EU’s forhandlingsmandat, når 
EU mødes med Storbritannien for at forhandle om en ambitiøs 
handelsaftale? 
Hvad har regeringen tænkt sig at gøre aktivt for at sikre, at EU prioriterer 
denne udfordring, så Danmark – og andre EU-lande – fortsat kan sejle 
med gods mellem to havne i Storbritannien? Og hvad vil ministeren gøre 
for at sikre, at danske offshore-rederier fortsat kan bibeholde den 
eksisterende adgang til offshore-cabotage og dermed sikre 
markedsadgangen fremadrettet? 
 
Svar 
Storbritannien er et vigtigt marked for dansk søfart, herunder i forbindelse 
med aktiviteter i den britiske offshore-sektor. Derfor er regeringen også 
optaget af spørgsmålet om cabotage-sejlads i forhandlingerne om EU’s 
fremtidige forhold til Storbritannien og arbejder for, at danske rederier 
fortsat vil kunne udføre cabotage-sejlads i britisk farvand. Det bemærkes, 
at britisk farvand i dag er åbent for cabotage ved rederier fra tredjelande.  
 
Regeringen bemærker i øvrigt, at det er positivt, at der i 
forhandlingsmandatet er lagt op til drøftelser om international 
søtransport.  
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